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Datoria guvernamentală a 
scăzut, în iunie, la 860,13 

miliarde lei, respectiv 51,4% 
din PIB (Ministerul Finanţelor)

Ciucă: Nu am mai vorbit cu 
Marcel Ciolacu; liniile politice 
din programul de guvernare se 

derulează ca atare

Preşedintele american Joe 
Biden nu crede într-un 

‘’război total’’ în Orientul 
Mijlociu
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Compania Națională de Administrare a 
Infrastructurii Rutiere (CNAIR) a transmis spre 
publicare Anunțul de participare aferent procedurii 
de achiziție publică privind Proiectare și Execuție 
“Pod pe DN 54 km 64+001, județul Teleorman”.

Termenul pentru depunerea ofertelor a fost 
stabilit pentru data de 13.11.2024.

Valoarea estimată a procedurii de achiziție publică 
este de 115.713.345,14 Lei, fără TVA.

Durata prevăzută pentru proiectarea și execuția 
lucrărilor este de 84 de luni și cuprinde: 6 luni 
perioada de proiectare, 18 luni perioada de execuție 
a lucrărilor și 60 de luni perioada de garanție a 
lucrărilor.

Administrația Județeană a Finanțelor Publice 
Teleorman vine cu precizări cu privire la aplicarea 
unor măsuri de amnistie fiscală și acordarea unor 
bonificații.

Debitorii persoane fizice și juridice, inclusiv 
instituţiile și autorităţi publice, pot beneficia de 
anularea de accesorii (dobânzi și penalităţi) aferente 
obligațiilor bugetare administrate de organul fiscal 
central (ANAF), inclusiv de către organele vamale, 
dacă se sting prin orice modalitate toate obligaţiile 
bugetare principale restante la data de 31 august 
2024. 

Polițiștii din cadrul Inspectoratului General al Poliției 
Române - Direcția de Investigare a Criminalității Economice, 
împreună cu polițiștii din cadrul Inspectoratului de Poliție 
Județean Teleorman, au acționat joi, 3 octombrie a.c., pe 
raza comunei Buzescu, pentru prevenirea și combaterea 
faptelor de natură economico-financiară, respectarea 
armelor și munițiilor, respectarea regimului de colectare 
a materialelor feroase și neferoase, precum și a deșeurilor, 
menținerea ordinii și liniștii publice, respectarea regimului 
circulației pe drumurile publice și executarea unor mandate 
de arestare preventivă emise de instanțele de judecată.

Vineri, polițiștii structurilor arme, 
explozivi și substanțe periculoase, 
sprijiniți de alte structuri cu 
atribuții pe linia poliției judiciare, 
sub coordonarea Direcției Arme, 
Explozivi și Substanțe Periculoase 
– I.G.P.R., au pus în executare 316 
mandate de percheziție domiciliară 
în toate județele țării.

Acțiunea a fost organizată într-
un dosar penal, instrumentat la 

nivelul Serviciului de Investigare a 
Infracționalității de Mediu din cadrul 
Inspectoratului de Poliție Județean 
Constanța, sub supravegherea 
procurorului din cadrul Parchetului 
de pe lângă Judecătoria Constanța.

În cauză, s-au efectuat cercetări 
sub aspectul săvârșirii infracțiunii de 
nerespectarea regimului armelor și al 
munițiilor.

Polițiștii au documentat activitatea 

infracţională a unei societăți 
comerciale din afara teritoriului 
țării, care, prin intermediul unui 
site, ar fi comercializat, pe teritoriul 
României, către persoane fizice, arme 
din categoria celor supuse autorizării 
şi diferite tipuri de muniţie aferente 
acestora, fără a respecta condiţiile 
legii privind regimul armelor şi al 
muniţiilor.
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Peste 300 de percheziții în toate 
județele / Sunt vizate persoane 
cercetate pentru nerespectarea 

regimului armelor și al munițiilor

Razie a polițiștilor în comuna Buzescu

Se construiește un pod 
nou peste Olt, între Turnu 

Măgurele și Corabia

Amnistie fiscală și 
bonificații / Ce au de 

făcut contribuabilii care 
vor să scape de dobânzi 
și penalități. Firmele cu 
datoriile la zi - bonus de 

3% din impozit
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Social-democraţii au avut 
consultări în aceste zile cu sindicatele 
şi patronatele din diferite domenii, 
concluzia comună fiind că România 
nu îşi permite creşteri de taxe în 
2025, iar soluţiile cele mai importante 
trebuie să vizeze încurajarea muncii, 
creşterea productivităţii şi reducerea 
poverii fiscale, în special pentru 
salariaţii cu venituri mici şi medii.

‘’Concluzia comună a 
consultărilor dintre Partidul 
Social Democrat şi reprezentanţii 
patronatelor şi sindicatelor este că 
România nu îşi permite creşteri 
de taxe în intervalul următor, iar 
soluţiile cele mai importante pentru 
susţinerea economiei naţionale 
trebuie să vizeze încurajarea muncii, 
creşterea productivităţii şi reducerea 
poverii fiscale în special la nivelul 
salariaţilor cu venituri mici şi medii’’, 
se arată într-un comunicat transmis 
joi AGERPRES.

Potrivit comunicatului PSD, 
soluţiile de guvernare pentru 
dezvoltarea economică şi 
echilibrarea bugetară pe termen 
mediu şi lung trebuie să pună 
accentul pe stimularea investiţiilor 
şi a activităţilor economice din 

România, concomitent cu întărirea 
disciplinei fiscale şi creşterea 
gradului de conformare din partea 
contribuabililor.

Sindicatele şi patronatele vor 
trimite în perioada următoare 
propunerile scrise, care vor fi 
luate în considerare în elaborarea 
Programului de guvernare propus de 
PSD pentru legislatura 2025 - 2028, 
precizează sursa citată.

Discuţiile cu reprezentanţii 
sindicatelor şi patronatelor încheie 
ciclul de consultări publice organizate 
de PSD în cadrul campaniei “Ce-ţi 
doreşti tu pentru România!”, care s-a 
desfăşurat în ultimele săptămâni.

‘’PSD le mulţumeşte tuturor 
cetăţenilor şi partenerilor sociali 
pentru opiniile exprimate în 
cadrul acestei sesiuni consultative. 
Departamentele de specialitate 
ale PSD vor sintetiza propunerile 
primite, astfel încât elementele 
comune să se regăsească într-o 
măsură cât mai mare în forma 
finală a Programului de guvernare 
care va fi prezentat de PSD în 
contextul alegerilor parlamentare 
şi prezidenţiale’’, se mai arată în 
comunicat.

Peste 300 de percheziții în toate 
județele / Sunt vizate persoane 
cercetate pentru nerespectarea 

regimului armelor și al munițiilor

Razie a polițiștilor în 
comuna Buzescu

(Urmare din pag. 1)
În acest context, polițiștii au 

legitimat 54 de persoane și au 
verificat 50 de autovehicule.

Au fost aplicate 5 sancțiuni 
contravenționale, dintre care 
trei sancțiuni conform O.U.G. 
195/2002 privind circulația pe 
drumurile publice, două sancțiuni 
conform O.U.G. 28/1999 privind 
obligația agenților economici 
de a utiliza aparate de marcat 
electronice fiscale, o sancțiune 
conform O.U.G. 195/2005 privind 
protecția mediului și o sancțiune 
conform Legii nr. 212/2015 privind 
statutul funcționarului public 
parlamentar.

Valoarea totală a sancțiunilor 
contravenționale a fost de peste 
150.000 lei.

Totodată, au fost efectuate 
verificări la două centre de 
colectare a materialelor feroase, 
împreună cu reprezentanții Gărzii 
de Mediu, fiind dispusă măsura 
suspendării activității agentului 

economic până la autorizarea 
uneia din activitățile desfășurate.

În aceleași condiții, a fost 
documentată activitatea a 12 
societăți comerciale, fără a fi 
constate aspecte de natură penală.

Au fost efectuate verificări la 
două persoane deținătoare de 
arme, privind regimul de păstrare, 
nefiind constatate aspecte de 
natură contravențională sau 
penală.

În continuare, s-au verificat 
3 adrese de domiciliu privind o 
persoană dată în urmărire generală, 
aceasta nefiind identificată.

Împreună cu reprezentanții 
Distribuiție Energie Oltenia, 
polițiștii au efectuate verificări pe 
linia furtului de energie electrică, 
fără a fi constatate fapte de această 
natură.

Polițiștii au beneficiat de 
sprijinul jandarmilor din cadrul 
Inspectoratului de Jandarmi 
Județean Teleorman. 

(Urmare din pag. 1)
Activitatea s-ar fi desfăşurat 

prin plasarea de comenzi către 
magazinul online, iar societatea 
în cauză ar fi livrat armele şi 
muniţiile către cumpărătorii 
români, prin intermediul 
firmelor de curierat care 
introduc bunurile în ţară, fără a 
declara acest fapt autorităţilor 

vamale şi fără a îndeplini 
condiţiile solicitate de legislaţia 
naţională în acest domeniu.

Acţiunea a vizat creşterea 
gradului de siguranţă şi 
scoaterea din circuitul ilegal a 
unor arme supuse autorizării.

De asemenea, tot vineri au 
avut loc acțiuni de tip “RAZIE”, 
în toată țara, în scopul prevenirii 

faptelor antisociale.
Activitățile s-au desfășurat 

în contextul măsurilor dispuse 
de conducerea Ministerului 
Afacerilor Interne, pentru 
combaterea infracționalității 
de orice fel și pentru asigurarea 
ordinii și liniștii publice. 

Se construiește un pod nou peste 
Olt, între Turnu Măgurele și 

Corabia

Amnistie fiscală și bonificații / Ce au de 
făcut contribuabilii care vor să scape de 

dobânzi și penalități. Firmele cu datoriile la 
zi - bonus de 3% din impozit

(Urmare din pag. 1)
Obiectivul general al 

contractului îl reprezintă 
construirea unui nou pod peste Olt 
care va asigura creșterea capacității 
de transport și traversarea râului 
Olt dinspre Turnu Măgurele spre 
Corabia pe DN 54 în condiții de 
siguranță rutieră.

Soluția tehnică prevede 
înlocuirea podului existent cu un 

pod nou cu lungimea totală de 
minim 387,00 m.

Sursa de finanțare va fi 
asigurată din Fonduri Europene 
Nerambursabile - Programul 
Transport (PT) 2021-2027.

Anunțul de participare va fi 
vizibil în SEAP ulterior publicării 
acestuia în Jurnalul Oficial al 
Uniunii Europene.

(Urmare din pag. 1)
De asemenea, se anulează 

dobânzile, penalităţile şi toate 
accesoriile aferente diferenţelor 
de obligaţii bugetare principale 
declarate suplimentar prin 
declaraţie rectificativă cu 
scadenţă anterioară datei de 
31 august 2024 inclusiv, dacă 
declaraţia rectificativă este 
depusă începând cu data de 1 
septembrie 2024 până la data 
depunerii cererii de anulare a 
accesoriilor inclusiv, nu mai 
târziu de 25 noiembrie 2024. 

În cazul persoanelor fizice se 
anulează și o parte a obligațiilor 
principale restante înregistrate 
pe CNP, în procent de 50% 
pentru obligații principale cu 
un cuantum mai mic de 5.000 
lei și de 25% pentru obligații 
principale mai mari de 5.000 lei.

Pentru a beneficia de aceste 
facilități fiscale, contribuabilii 
pot să depună opțional o 
notificare, nu mai târziu de 
25 noiembrie 2024 și trebuie 
să îndeplinească următoarele 
condiții: - să depună în mod 
obligatoriu o cerere de anulare 
cel mai târziu până la data 
de 25 noiembrie 2024; - să 
stingă obligaţiile bugetare 
principale restante la 31 august 
2024; - să stingă obligaţiile 
bugetare principale şi accesorii 
administrate de organul 
fiscal central cu termene de 
plată cuprinse între data de 
1 septembrie 2024 şi data 
depunerii cererii de anulare a 
accesoriilor inclusiv; - să depună 
toate declarațiile fiscale, potrivit 
vectorului fiscal, până la data 
depunerii cererii de anulare.

Persoanele fizice care 
desfășoară activități economice 
în mod independent sau exercită 
profesii liberale vor depune 
cerere de anulare separat pentru 
codul de înregistrare fiscală și 
pentru CNP, iar organul fiscal 
verifică îndeplinirea condițiilor 

distinct pe fiecare tip de cod.
Facilitățile se aplică și în 

cazul deciziilor de impunere 
emise ca urmare a unui control 
fiscal în derulare la data de 6 
septembrie 2024, data intrării 
în vigoare a OUG 107/2024, 
pentru obligaţiile bugetare 
principale cu scadenţe anterioare 
datei de 31 august 2024, dacă 
sunt îndeplinite cumulativ 
următoarele condiţii: - toate 
diferenţele de obligaţii bugetare 
principale individualizate în 
decizia de impunere sunt stinse 
prin orice modalitate, până 
la termenul de plată prevăzut 
de lege; - cererea de anulare a 
accesoriilor se depune în termen 
de 90 de zile de la comunicarea 
deciziei de impunere, sub 
sancţiunea decăderii. 

Se supun anulării și 
dobânzile, penalităţile şi toate 
accesoriile aferente obligaţiilor 
bugetare principale cu scadenţe 
anterioare datei de 31 august 
2024 inclusiv şi stinse până la 
această dată dacă: - sunt stinse 
obligaţiile bugetare principale 
şi accesorii administrate de 
organul fiscal central cu termene 
de plată cuprinse între data 
de 1 septembrie 2024 şi data 
depunerii cererii de anulare a 
accesoriilor inclusiv, nu mai 
târziu de 25 noiembrie 2024; - 
sunt depuse toate declarațiile 
fiscale, potrivit vectorului fiscal, 
până la data depunerii cererii de 
anulare. 

Contribuabilii plătitori 
de impozit pe profit sau 
de impozit pe veniturile 
microîntreprinderilor, care au 
achitate datoriile faţă de buget la 
zi, beneficiază de o bonificaţie de 
3% din impozitul pe profit anual 
şi din impozitul pe veniturile 
microîntreprinderilor, aferente 
anului fiscal 2024. 

Bonificaţia se acordă 
contribuabililor care îndeplinesc 
următoarele condiții: - au 

depus toate declaraţiile 
conform vectorului fiscal; - au 
stins integral și la termenele 
prevăzute de lege obligațiile 
privind impozitul pe profitul 
anual/impozitul pe veniturile 
microîntreprinderilor, aferente 
anului 2024; - nu înregistrează 
nicio altă obligaţie fiscală/
bugetară restantă la termenul 
legal pentru depunerea 
declaraţiilor prin care se declară 
impozitul pe profit anual aferent 
anului 2024, respectiv prin 
care se declară impozitul pe 
veniturile microîntreprinderilor 
aferent trimestrului IV al anului 
fiscal 2024. 

Organul fiscal central 
constată din oficiu îndeplinirea 
condiţiilor pentru acordarea 
bonificaţiilor prin emiterea 
unei decizii, după expirarea 
termenului de depunere a 
declaraţiei privind impozitul 
pe profit anual aferentă anului 
fiscal 2024 și după expirarea 
termenului de depunere a 
declaraţiei privind impozitul pe 
veniturile microîntreprinderilor 
aferentă trimestrului IV al anului 
fiscal 2024.

Sumele care fac obiectul 
bonificaţiei nu se restituie, ci se 
utilizează pentru compensarea 
cu obligaţiile fiscale ale 
contribuabilului.

Contribuabilii pot obţine 
informaţii suplimentare: - 
privind noutățile legislative prin 
accesarea site-ul www.anaf.ro 
Secțiunea Asistență contribuabili 
/ Legislație / Buletin informativ 
fiscal; - prin intermediul 
Serviciului Spaţiu Privat Virtual 
- Formularul Unic de Contact, 
Secţiunea Asistenţă şi îndrumare 
în domeniul fiscal; 

- telefonic, apelând 
Call Center-ul Asistență 
Contribuabili A.N.A.F la nr. 
031.403.91.60. 

PSD - concluzii după 
consultările cu sindicatele şi 

patronatele: Nicio creştere de 
taxe şi reducerea poverii fiscale 

pe muncă
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Camera Deputaților a 
adoptat, în ședința de miercuri, 
2 octombrie, un proiect de lege, 
printre inițatorii căruia se regăsește 
și deputatul de Teleorman, 
Maria Stoian. Demersul legislativ 
vizează completarea Ordonanței 
de Urgență a Guvernului nr. 
44/2008 privind desfășurarea 
activităților economice de către 
persoanele fizice autorizate (PFA), 
întreprinderile individuale (II) și 
întreprinderile familiale (IF).

Cei 56 de parlamentari care au 
inițiat acest proiect au considerat 
că modificarea era necesară având 
în vedere că în actuala legislație nu 
există prevederi care să permită 
transformarea acestor persoane 
fizice înregistrate fiscal în persoane 
juridice, deși aceste entități 
funcționează pe baza unor reguli 
fiscale similare și, în unele cazuri, 
fiind înregistrate în scopuri de 
TVA.

Multe PFA-uri, II-uri și IF-uri 
au ajuns la un nivel de dezvoltare, 
măsurat prin cifra de afaceri, care 

impune necesitatea trecerii de la 
contabilitate în partidă simplă la 
contabilitate în partidă dublă și 
diversificarea codurilor CAEN. O 
soluție legislativă care să ofere un 
cadru juridic pentru transformarea 
acestor entități în persoane 
juridice, precum societățile cu 
răspunde limitată (SRL), ar reduce 
sarcina administrativă a statului 
și ar facilita accesul la procedurile 
prevăzute de legislație pentru 
persoanele fizice și juridice.

Astfel, proiectul de lege, 
adoptat în Camera Deputaților 
cu o majoritate de 242 de voturi 
pentru, niciunul contra și 2 
abțineri, prevede: “persoanele 
fizice autorizate, întreprinderile 
individuale și întreprinderile 
familiale pot opta, după minimum 
un an de funcționare, pentru 
modificarea formei de organizare 
în societate astfel cum sunt 
prevăzute acestea de Legea 
societăților comerciale nr. 31/1990, 
republicată, cu modificările 
și completările ulterioare, 

dacă depun la registratorul 
de registrul comerțului de pe 
raza teritorială a Registrului 
comerțului, următoarele: 
certificatul de înregistrare 
obținut conform Ordonanței de 
Urgență a Guvernului nr. 44/2008 
privind desfășurarea activităților 
economice de către persoanele 
fizice autorizate, întreprinderile 
individuale și întreprinderile 
familiale; actul constitutiv al 
societății și dovada efectuării 
vărsămintelor în temeiul actului 
constitutiv, cu excepția societăților 
cu răspundere limitată; dovada 
sediului social; certificatul 
de atestare fiscală; codul de 
înregistrare în scopuri de TVA, 
după caz. Societatea își menține 
datele de identificare fiscală și 
codul de înregistrare în scopuri de 
TVA”.

În luna aprilie a acestui an, 
inițiativa legislativă a obținut și 
votul senatorilor.

Ministrul Agriculturii, Florin 
Barbu, susţine că este nevoie de o 
intervenţie a Comisiei Europene 
în privinţa importurilor ucrainene 
de ouă şi carne de pasăre, ţinând 
cont de faptul că fermierilor 
autohtoni le sunt impuse anumite 
condiţionalităţi cu privire la 
creşterea păsărilor, a anunţat, joi, 
ministerul.

“Este nevoie de o intervenţie 
a Comisiei Europene în privinţa 
importurilor ucrainene de ouă şi 
carne de pasăre, ţinând cont de 
faptul că fermierilor noştri le sunt 
impuse anumite condiţionalităţi 
cu privire la creşterea păsărilor, 
care presupun costuri mult mai 
mari în comparaţie cu cele ale 
fermierilor din afara Uniunii 
Europene. Aşteptăm o decizie 
rapidă a Comisiei Europene, însă le 
transmit fermierilor că noi suntem 
pregătiţi să aplicăm mecanismul de 
licenţiere a importurilor, pe care 
deja l-am aplicat cu succes în cazul 
importurilor de cereale, zahăr şi 
făină” a declarat ministrul Barbu, 
citat în comunicatul Ministerului 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale 
(MADR).

Precizările vin ca urmare 
a solicitării crescătorilor de 
păsări din România cu privire 
la interzicerea importurilor de 
produse avicole din Ucraina.

Potrivit MADR, ministrul Florin 
Barbu a susţinut încă din data de 
23 septembrie a.c., în Consiliul 
AgriFish, propunerea Bulgariei cu 
privire la interzicerea importului 
de ouă din Ucraina şi a solicitat 

deja Comisiei Europene o soluţie 
pentru protejarea fermierilor 
europeni de preţurile de dumping 
practicate de Ucraina.

Ministerul reaminteşte că 
Uniunea Europeană a ridicat 
restricţiile de import pentru 
produsele agricole din Ucraina, 
ca urmare a ofensivei militare 
declanşate de Rusia, cu precizarea 
că, pentru statele membre aflate la 
graniţa cu Ucraina au fost stabilite 
excepţii şi derogări, inclusiv 
introducerea licenţierii pentru 
anumite categorii de produse 
agroalimentare.

Crescătorii de păsări din 
România au solicitat autorităţilor 
interzicerea unilaterală a 
importurilor de produse avicole 
din Ucraina, pe modelul altor state 
membre din vecinătatea acestei 
ţări, în condiţiile în care aceste 
importuri pun fermierii din ţara 
noastră într-o situaţie dificilă, 
diminuându-le competitivitatea, 
precum şi viabilitatea fermelor.

Potrivit unui comunicat al 
Uniunii Crescătorilor de Păsări 
din România (UCPR), transmis 
miercuri AGERPRES, măsura 
este necesară pentru stabilizarea 
pieţei ouălor şi a cărnii de pasăre şi 
prevenirea unor şocuri economice 
şi mai grave, cu efect pe termen 
lung.

Fermierii reclamă, totodată, 
faptul că unele produse avicole, 
dar şi material biologic (ouă de 
incubaţie sau păsări vii), ridică 
suspiciuni şi pot pune în pericol 
întreaga industrie avicolă prin 

răspândirea de zoonoze.
Potrivit UCPR, liberalizarea 

totală a importului de carne de 
pasăre şi ouă consum încă din 
anul 2022 a dus la o creştere 
semnificativă a cantităţilor 
importate. Conform datelor 
Eurostat, importul total de ouă de 
găină proaspete pentru consum 
din Ucraina spre UE, în perioada 
ianuarie - iunie 2024, a crescut cu 
42,7% anual.

Astfel, importul de ouă de 
consum proaspete în România 
din Ucraina, în primele şase luni 
din 2024, a atins 534 tone, 48% 
creştere faţă de aceeaşi perioadă a 
anului 2023, cu preţuri de import 
sub cele ale ouălor româneşti, dar 
cu o tendinţă descrescătoare pe 
parcursul perioadei, de la o medie 
de 0,12 eurocenţi pe ou în luna 
ianuarie 2024 la circa 0,6 - 0,7 
eurocenţi pe ouă în lunile iulie 
- august 2024, din informaţiile 
primite de la fermieri.

Totodată, volumul în creştere al 
importurilor de ouă din Ucraina, la 
preţuri scăzute şi de calitate slabă, 
exercită presiuni grave asupra 
preţurilor la poarta fermei.

Potrivit datelor Uniunii 
Crescătorilor de Păsări, importul 
de carne de pasăre, refrigerată şi 
congelată, în România din Ucraina, 
în primele 6 luni din anul 2024, a 
ajuns la circa 4.000 tone, faţă de 78 
tone importate în aceeaşi perioadă 
a anului 2021, cu potenţial de 
creştere semnificativă în semestrul 
II 2024.

Autoritatea Electorală 
Permanentă (AEP) a anunţat, joi, 
că a elaborat, aprobat şi publicat 
în Monitorul Oficial al României 
Ghidurile finanţării campaniilor 
electorale la alegerile pentru 
Preşedintele României şi pentru 
Senat şi Camera Deputaţilor din 
anul 2024.

Potrivit unui comunicat al 
AEP, cele două ghiduri vizează 
strict aspecte ce ţin de finanţarea 
campaniilor electorale şi de 
rambursarea cheltuielilor 
electorale.

Acestea reglementează în 
principal: termenul şi procedura 
de înregistrare a mandatarilor 
financiari, precum şi principalele 
atribuţii ale acestora; deschiderea 
conturilor bancare pentru 
campania electorală, notificarea 
la AEP, modalităţile de efectuare 
a încasărilor şi plăţilor prin aceste 
conturi; contribuţiile partidelor 
politice şi ale organizaţiilor 
cetăţenilor aparţinând 
minorităţilor naţionale pentru 
campania electorală, precum şi ale 
candidaţilor, sursa şi cuantumul 
maxim ale acestora; condiţiile pe 
care trebuie să le îndeplinească 
cheltuielile electorale, inclusiv 
limitele maxime, tipurile permise 
şi procentul maxim în care acestea 
pot fi efectuate raportat la valoarea 

maximă a contribuţiilor.
De asemenea, cele două ghiduri 

mai reglementează materialele de 
propagandă electorală - condiţii, 
tipuri de materiale şi acţiuni ce pot 
fi utilizate în campanie, precum 
şi cele care nu sunt permise, 
datele care se imprimă pe acestea; 
documentele utilizate pentru 
raportarea cheltuielilor electorale 
la AEP; termenele şi documentele 
referitoare la rambursarea 
cheltuielilor electorale, inclusiv 
documentele justificative ce trebuie 
prezentate Autorităţii pentru 
fiecare tip de cheltuială electorală.

Documentele pot fi consultate 
pe site-ul www.roaep.ro la 
secţiunea “Legislaţie electorală”.

AEP precizează că, la alegerile 
pentru Preşedintele României, 
campania electorală începe la data 
de 25 octombrie, ora 00,00, şi se 
încheie la data de 23 noiembrie, ora 
7,00. În eventualitatea organizării 
unui al doilea tur de scrutin, 
campania electorală începe de la 
data aducerii la cunoştinţă publică 
a zilei votării şi se încheie la data de 
7 decembrie, ora 7,00.

La alegerile pentru Senat şi 
Camera Deputaţilor din acest an, 
campania electorală începe la data 
de 1 noiembrie, ora 00,00, şi se 
încheie la data de 30 noiembrie, 
ora 7,00.

Preşedintele PNL, Nicolae 
Ciucă, a declarat că nu a mai avut 
în ultima perioadă vreo discuţie 
cu liderul PSD, premierul Marcel 
Ciolacu, precizând că “pauza 
operativă” a dialogului este  doar 
“pentru cei care înţeleg cu adevărat 
ce înseamnă”.

“Nu am mai vorbit. Nici măcar 
(n.r. prin intermediari). Pauza 
operativă este doar pentru cei care 
înţeleg cu adevărat ce înseamnă”, a 
afirmat, joi, Ciucă la Parlament.

Referindu-se la rezolvarea 
unor sarcini ale Executivului, 
Ciucă a spus: “Se rezolvă la nivelul 
structurilor guvernamentale. Nu 
avem niciun fel probleme. Liniile 
politice au fost agreate şi asumate 
prin programul de guvernare şi se 
derulează ca atare”.

El a menţionat că înainte de 
a întrerupe dialogul cu Marcel 
Ciolacu a avut mai multe discuţii 
referitoare, printre altele, la 
comisarul european din partea 
României, la inechităţile din 
domeniul pensiilor militare.

“Ce facem cu toate celelalte 
chestiuni care au fost discutate în 

primul rând între oameni şi apoi 
vorbim de oameni politici. Nu am 
făcut niciodată altceva decât să 
menţinem linia aceasta de echilibru 
între ceea ce înseamnă angajament 
politic şi fapte”, a adăugat Ciucă.

Întrebat dacă va reveni la o 
alianţă cu Marcel Ciolacu după 
alegeri, Ciucă a spus: “Să vedem 
care e aritmetica parlamentară şi 
vedem ce decizii politice se vor lua”. 
El a infirmat o eventuală discuţie şi 
cu şeful statului după revenirea în 
ţară a lui Klaus Iohannis din SUA: 
“Nu am avut niciun fel de discuţie 
cu domnul Iohannis”.

Referitor la demersurile pentru 
un pol de dreapta, preşedintele 
PNL a punctat: “Am discutat cu cei 
de la REPER, PMP (...) Discutăm 
cu toţii”.

Ciucă mai susţine că îi plac 
sporturile olimpice, dar a menţionat 
că nu a fost niciodată la vila de 
protocol la care ar exista un mini 
teren de golf. “Nu am fost niciodată 
acolo. Nu ştiu. Nu comentez. Îmi 
daţi voie să comentez ceea ce fac 
eu”, a mai spus Ciucă.

Proiect de lege susținut de deputatul Maria 
Stoian, adoptat / PFA-urile, întreprinderile 
individuale și familiale se pot transforma 

în societăți comerciale, păstrând datele de 
identificare fiscală

AEP: Ghidurile finanţării 
campaniilor electorale 
pentru prezidenţiale şi 

parlamentare - elaborate şi 
publicate în 

Monitorul Oficial

Ministrul Agriculturii: Este nevoie de o 
intervenţie a Comisiei Europene în privinţa 

importurilor ucrainene de ouă şi carne de pasăre

Ciucă: Nu am mai vorbit cu 
Marcel Ciolacu; liniile politice 
din programul de guvernare se 

derulează ca atare
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Datoria administraţiei publice 
(datoria guvernamentală) a 
coborât, în iunie 2024, până 
la 860,132 miliarde lei, de 
la 862,344 miliarde de lei în 
luna precedentă, conform 
datelor publicate de Ministerul 
Finanţelor (MF).

Ca procent din PIB, datoria 
guvernamentală a coborât uşor, 
la 51,4%, de la 51,5% în mai 
(PIB conform comunicatului 
Institutului Naţional de Statistică 
din 6 septembrie 2024).

În a şasea lună a anului, 
datoria pe termen mediu şi lung 
s-a redus la 809,139 miliarde de 
lei, de la 810,612 miliarde de lei 
în mai, iar cea pe termen scurt a 
scăzut la 50.993 miliarde lei, de 
la 51,731 miliarde de lei în luna 
anterioară.

Cea mai mare parte din 
această datorie, respectiv 

720,887 miliarde de lei, era 
reprezentată de titluri de stat. 
Împrumuturile se cifrau la 
123,67 miliarde de lei.

Datoria în moneda naţională 
se ridica la valoarea de 
402,655 miliarde lei, cea în 
euro la 371,376 miliarde de lei 
echivalent, iar datoria în dolari 
americani la 84,946 miliarde 
echivalent lei.

De asemenea, datoria 
administraţiei publice centrale 
ajunsese, în iunie 2024, la 
838,528 miliarde de lei, în 
coborâre de la 840,798 miliarde 
lei, în mai, din care 787,5 
miliarde de lei pe termen mediu 
şi lung. Cea mai mare parte a 
datoriei administraţiei centrale 
era contractată în lei (385,5 
miliarde de lei) şi în euro (366,93 
miliarde de lei, echivalent).

Datoria administraţiei publice 

locale a urcat la 21,603 miliarde 
de lei, de la 21,546 miliarde de 
lei, în luna anterioară, din care 
21,571 miliarde de lei pe termen 
mediu şi lung.

Totodată, datoria internă a 
administraţiei publice se cifra, în 
iunie 2024, la 415,229 miliarde 
de lei (24,8% din PIB), din care 
398,21 miliarde de lei datorie 
a administraţiei centrale şi 
17,018 miliarde de lei datoria 
administraţiei locale.

Conform datelor MF, datoria 
externă a administraţiei publice 
era de 444,9 miliarde de lei 
(26,6% din PIB), din care 440,317 
miliarde de lei datorie externă a 
administraţiei publice centrale 
şi 4,585 miliarde de lei datoria 
externă a administraţiei publice 
locale.

Caravana PAD, demers de informare şi de 
conştientizare a importanţei asigurării obligatorii 
a locuinţei, a debutat joi cu o întâlnire găzduită de 
Consiliul Judeţean Ilfov, evenimentul fiind derulat 
anual de Autoritatea de Supraveghere Financiară.

Conform unui comunicat al ASF, în cadrul 
caravanei PAD au fost abordate rolul şi utilitatea 
asigurării obligatorii a locuinţei împotriva 
dezastrelor naturale (PAD), respectiv cutremur, 
alunecare de teren şi inundaţie, dar şi necesitatea 
cunoaşterii beneficiilor acestui tip de poliţă.

La întâlnire au participat Gabriel-Ioan 
Avrămescu, prim-vicepreşedinte ASF, Sorin 
Mititelu, vicepreşedinte ASF şi coordonator al 
sectorului asigurări-reasigurări, Vincenţiu Voicu, 
vicepreşedinte al Consiliului Judeţean Ilfov, Olivia 
Ciobanu-Oprescu, administratorul Public al 
Judeţului Ilfov, Nicoleta Radu, director general 
PAID, Irinel Dinu, director al Departamentului 
Daune PAID şi Adrian Marin, membru în boardul 
Uniunii Naţionale a Societăţilor de Asigurare şi 
Reasigurare din România (UNSAR).

De asemenea, la eveniment au fost prezenţi 
reprezentanţi ai primăriilor de pe raza Judeţului 
Ilfov, ai asociaţiilor de proprietari şi ai altor 
autorităţi publice.

ASF, Pool-ul de Asigurare Împotriva Dezastrelor 
Naturale (PAID) şi Uniunea Naţională a Societăţilor 
de Asigurare şi Reasigurare din România (UNSAR), 
desfăşoară în lunile octombrie şi noiembrie 2024 
cea de-a VIII-a ediţie a Caravanei PAD.

“Marcăm astăzi începutul unei noi ediţii 
a Caravanei PAD, un demers de informare şi 
de educaţie pe care îl derulăm de şapte ani. 
Trebuie să spunem fără echivoc că un grad 
ridicat de cuprindere a asigurării obligatorii a 
locuinţelor contribuie la stabilitatea economică 
a comunităţilor. Spun asta pentru că, atunci 
când cetăţenii sunt protejaţi din punct de vedere 
financiar, efectele pecuniare ale calamităţilor sunt 
în bună măsură mai mici, iar comunităţile au 
posibilitatea astfel să se refacă mai rapid”, a declarat 
Gabriel Avrămescu, prim-vicepreşedintele ASF, 
citat în comunicat.

Totodată, Caravana PAD va parcurge în 

următoarele două luni trasee cu opriri în diferite 
reşedinţe de judeţ, printre care Iaşi, Oradea, Cluj-
Napoca.

Conform sursei citate, pe parcursul întâlnirilor 
organizate în marile oraşe din ţară, reprezentanţii 
ASF, alături de specialişti ai PAID şi UNSAR, vor 
interacţiona direct cu participanţii, prezentându-
le mecanismul de funcţionare a asigurării PAD, 
riscurile pe care aceasta le acoperă, care sunt 
excluderile, ce trebuie făcut în cazul unei daune etc.

“Este important să asigurăm atât stabilitatea 
financiară a sistemului de asigurări, cât şi protecţia 
cetăţenilor atunci când aceştia se confruntă cu 
riscurile generate de schimbările climatice. Nu 
putem evita aceste evenimente nedorite, dar putem 
administra efectele riscului, prin acele instrumente 
care ne ajută să ieşim din aceste situaţii speciale, 
pentru a asigura protejarea la nivel individual, dar 
şi la nivelul unor comunităţi întregi”, a spus Sorin 
Mititelu, vicepreşedintele ASF.

Potrivit ASF, pentru creşterea gradului de 
cuprindere a asigurărilor obligatorii de locuinţe, vor 
fi demarate o serie de discuţii în vederea încheierii 
de parteneriate cu furnizorii de utilităţi pentru 
intermedierea acestui tip de asigurări, concomitent 
cu simplificarea procedurilor de autorizare a 
agenţilor de vânzare a poliţelor PAD.

“Având în vedere faptul că, în prezent, 
aproximativ 2,3 milioane de locuinţe (23,7% din 
total) sunt asigurate, în baza asigurării PAD, 
împotriva dezastrelor naturale, există o nevoie 
acută de informare cu privire la responsabilităţile 
care îi revin fiecărui proprietar de locuinţă, dar 
şi cu privire la beneficiile pe care asigurarea 
obligatorie PAD le poate aduce acestora”, se 
menţionează în comunicat.

Autoritatea de Supraveghere Financiară este 
autoritatea naţională, înfiinţată în anul 2013 prin 
OUG 93/2012 aprobată prin Legea 113/2013, 
pentru reglementarea şi supravegherea pieţelor 
asigurărilor, a pensiilor private, precum şi a pieţei 
de capital. ASF contribuie la consolidarea cadrului 
integrat de funcţionare a celor trei sectoare, care 
însumează peste 10 milioane de participanţi.

Ministerul Agriculturii şi 
Dezvoltării Rurale (MADR), 
prin Autoritatea Naţională 
Fitosanitară (ANF), a lansat, de 
la 1 octombrie 2024, aplicaţia 
FITS destinată utilizatorilor 
profesionişti, distribuitorilor şi 
consilierilor privind utilizarea 
durabilă a produselor de 
protecţie a plantelor, a anunţat 
vineri ministerul.

MADR precizează că în 
acest fel procesul de formare 
profesională este digitalizat.

“Potrivit directivelor europene 
de stabilire a unui cadru de 
acţiune comunitară în vederea 
utilizării durabile a pesticidelor, 
statele membre au obligaţia de 
a se asigura că toţi utilizatorii 
profesionişti, distribuitorii şi 
consilierii au acces la o formare 
corespunzătoare realizată 
de organisme desemnate de 
autorităţile competente”, se arată 
în comunicatul MADR.

ANF desfăşoară cursuri 
de formare pentru instruirea 
utilizatorilor profesionişti, 
distribuitorilor şi consilierilor, 
în vederea dobândirii de către 
aceştia de cunoştinţe suficiente 
cu privire la utilizarea durabilă 
a produselor de protecţie 
a plantelor, ţinând cont de 
diversele roluri şi responsabilităţi 
ale lor.

Toate persoanele care 
desfăşoară activităţi profesionale 
cu produse de protecţie a 
plantelor au obligaţia de a urma 
cursul de instruire în vederea 
obţinerii certificatului de 
formare profesională.

Persoanele care doresc 
să se înscrie la cursul de 
formare dedicat utilizatorilor 
profesionişti, distribuitorii 
şi consilierilor pot accesa 
linkul https://fits.anfdf.ro, 
menţionează MADR.

Ministerul Muncii şi 
Solidarităţii Sociale va elabora 
şi implementa în perioada 
următoare Strategia Naţională 
pentru Economie Socială, 
precum şi peste 400 de 
standarde ocupaţionale, inclusiv 
pentru economie socială, a 
anunţat ministrul se resort 
Simona Bucura-Oprescu.

Aceasta s-a întâlnit joi cu 
Alexandre Lourie, director 
internaţional al Groupe SOS, 
cel mai mare consorţiu de 
întreprinderi sociale de inserţie 
din Franţa, din care face parte şi 
Ateliere Fără Frontiere (AFF).

Conform unui comunicat 
postat pe pagina de Facebook a 
Ministerului Muncii, în cadrul 
colaborării dintre MMSS şi SOS 
se va pune accent în perioada 
următoare pe dezvoltarea în 
România a unui incubator 
pentru antreprenoriatul social, 
aşa cum sunt şi în alte ţări din 
UE.

În acest context, ministrul 
Simona Bucura-Oprescu a 
anunţat că la nivelul MMSS se 
are în vedere semnarea unor 
memorandumuri de înţelegere 
cu ministerele de profil din 
Franţa, Italia, similar celui 
semnat cu Spania, pentru 
dezvoltarea economiei sociale 
şi implementarea unor proiecte 
pilot în acest sens.

De asemenea, ministrul a 
semnat o recomandare prin 
care în portofoliul comisarului 
european pentru Oameni, 
Competenţe şi Pregătire, 
Roxana Mînzatu, să fie inclusă şi 
economia socială.

“Vă felicit şi vă mulţumesc 
pentru munca pe care o 
faceţi, deoarece activitatea 
dumneavoastră este o sursă de 
inspiraţie pentru bune practici 
şi politici publice. Îmi doresc 
ca şi în România să se dezvolte 
economia socială ca în Franţa, 
Spania şi Italia unde aceasta 
generează peste 10% din PIB. 
Vom elabora şi implementa în 
perioada următoare Strategia 
Naţională pentru Economie 
Socială şi vom elabora peste 
400 de standarde ocupaţionale, 
inclusiv pentru economie 
socială. Mi-aş dori ca MMSS 
să devină Ministerul Muncii 
şi Dezvoltării Sociale prin cele 
mai adecvate politici publice 
de investiţii, formare, ocupare 
şi asistenţă socială”, a declarat 
ministrul Simona Bucura-
Oprescu, citată în comunicat.

Ea a adăugat că MMSS va 
continua să colaboreze cu AFF 
pentru o mai bună inserţie 
a persoanelor vulnerabile şi 
dezvoltarea întreprinderilor de 
economie socială din România.

Datoria guvernamentală a scăzut, în 
iunie, la 860,13 miliarde lei, respectiv 
51,4% din PIB (Ministerul Finanţelor)

Autoritatea Naţională 
Fitosanitară a lansat o aplicaţie 
pentru digitalizarea procesului 

de formare profesională

Bucura-Oprescu: Vom 
elabora şi implementa, 
în perioada următoare, 

Strategia Naţională pentru 
Economie Socială

ASF: Rolul şi utilitatea asigurării 
obligatorii a locuinţei, explicate în 

cadrul Caravanei PAD 2024
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Lidia Onofrei, consilier 
superior în cadrul Direcţiei 
generale de sănătate publică şi 
programe de sănătate, a declarat, 
joi, în deschiderea celei de-a 
XIV-a Conferinţe de Genetică 
Medicală de la Târgu Mureş, 
că s-au făcut eforturi pentru a 
se primi fonduri din Programul 
Operaţional Sănătate şi pentru 
partea de genetică şi pe boli rare.

“Pe partea de fonduri 
europene, cu sprijinul domnului 
secretar de stat Alexandru 
Rogobete şi a domnului 
ministru, am transmis 
către Ministerul de Finanţe 
propunerile ca să avem două 
apeluri pe centre de genetică şi 
centre de expertiză. Aşteptăm 

decizia Ministerului Fondurilor 
Europene şi vom vedea exact 
cum vom proceda în continuare. 
S-au făcut eforturi deosebite 
pentru a primi din Programul 
Operaţional Sănătate fonduri 
şi pentru partea de genetică şi 
pentru partea de boală rară, 
pentru că sunt mai apropiate 
de partea de genetică. Fără 
genetică, celelalte diagnostice au 
un semn de întrebare”, a subliniat 
Lidia Onofrei.

Ea a invitat geneticienii 
reuniţi la conferinţa de la 
Târgu Mureş să facă echipă 
în continuare pentru toate 
demersurile necesare în vederea 
schimbărilor în domeniile 
geneticii şi bolilor rare.

“Avem şapte centre regionale 
de genetică, al şaptelea 
este la Târgu Mureş, aici la 
dumneavoastră (...). Avem la 
nivel de România 38 de centre 
de expertiză, un singur centru 
de expertiză pe zona din Mureş. 
Din aceste 38 de centre, o 
parte sunt în 13 din cele 24 de 
reţele europene (...). Solicitarea 
Comisiei Europene este de a 
lucra în consorţii, adică, dacă 
avem o anumită patologie, să 
încercăm să ne organizăm într-
un consorţiu, să participăm la 
reţeaua respectivă. În momentul 
de faţă în România avem două 
reţele, două consorţii”, a precizat 
Lidia Onofrei. 

Ministrul Sănătăţii, 
Alexandru Rafila, a pledat, joi, 
pentru reducerea decalajelor 
din sistemul de sănătate între 
Europa de Vest şi Europa de Est 
prin dezvoltarea cercetării şi 
prin translatarea rezultatelor în 
practică.

“Decalajele se măsoară de 
foarte multe ori în performanţa 
pe care o obţin mai ales cei care au 
activităţi de cercetare şi mai ales 
prin faptul că cercetarea clinică 
sau alte tipuri, chiar şi cercetarea 
fundamentală, trebuie translatată 
practică. Pasul mare pe care am 
putea să-l facem se referă tocmai 
la aplicabilitatea pe care aceste 
proiecte de cercetare ar putea să o 
aibă în viitor. Ministerul Sănătăţii 
are ca preocupare dezvoltarea 
unor direcţii de acţiune în 
domeniul cercetării şi o să mă 
refer, în primul rând, la studiile 
clinice, modificarea legislaţiei în 

ceea ce priveşte studiile clinice şi, 
nu în ultimul rând, dezvoltarea 
parteneriatelor care să facă 
posibilă progresul”, a afirmat 
Rafila, joi, la masa rotundă 
“Educaţia medicală şi cercetarea 
în politicile de cercetare din 
România”, desfăşurată la 
Universitatea de Medicină şi 
Farmacie (UMF) “Carol Davila”.

Rafila a amintit despre 
operaţionalizarea hub-ului de 
inovaţie prin care universităţile 
de medicină şi farmacie din 
România au devenit partenere 
cu un puternic grup de firme din 
industria farmaceutică.

“Îmbunătăţirea accesului la 
studii clinice este deja un rezultat 
palpabil al activităţii acestui grup 
care îşi propune să încurajeze 
şi industria farmaceutică din 
România, nu numai din punct 
vedere al producţiei, dar să 
şi ofere stimulente pentru ca 

cercetarea şi dezvoltarea în 
domeniul industriei farmaceutice 
să îşi facă loc şi în ţara noastră, 
dincolo de partea de studii 
clinice. (...) Activitatea lor trebuie 
să se traducă în îmbunătăţirea 
accesului la medicamente, dacă se 
poate inovative, sau la tehnologii 
medicale prin (...) costuri care nu 
trebuie să fie limitative pentru 
beneficiarii lor”, a adăugat Rafila.

Evenimentul “Educaţia 
medicală şi cercetarea în 
politicile de cercetare din 
România”, derulat în cadrul 
proiectului Alliance4Life 
Bridging the Research and 
Innovation Gaps in Life 
Sciences (A4L_BRIDGE), a vizat 
analizarea dificultăţilor legate 
de interconectarea cercetării, 
predării şi practicii medicale 
în instituţiile universitare din 
domeniul sănătăţii.

Coaliţia VotCorect lansează 
joi campania de înscrieri pentru 
observatori electorali la alegerile 
prezidenţiale şi parlamentare din 
2024.

‘’În contextul apropierii alegerilor 
prezidenţiale şi parlamentare din 
2024, Coaliţia VotCorect, o coaliţie 
formată din organizaţii civice 
angajate în apărarea democraţiei 
şi a drepturilor omului, lansează 
campania de înscrieri pentru 
observatori independenţi’’, se arată 
într-un comunicat transmis joi 
AGERPRES.

Potrivit sursei citate, coaliţia este 
formată din organizaţii cu experienţă: 
Expert Forum (Bucureşti), 
Asociaţia Civica (Iaşi), Asociaţia 
Rădăuţiul Civic (Suceava), Centrul 
pentru Studiul Democraţiei (Cluj-
Napoca), Centrul pentru Resurse 
Civice (Constanţa) şi Observatorul 
Electoral, care mobilizează resurse 
şi expertiză la nivel naţional şi 
în străinătate pentru a acredita 
observatori care vor avea un rol 
esenţial în monitorizarea alegerilor. 
Code for Romania dezvoltă aplicaţia 
Vote Monitor pe care organizaţiile 
o folosesc de mai mulţi ani pentru 
colectarea de date de la observatori 
în timp real, în zilele alegerilor.

Observatorul este un cetăţean 
cu drept de vot, voluntar, care nu 
face parte din niciun partid politic. 
Rolul său este să urmărească 
corectitudinea procesului electoral 
în secţiile de votare, fără a interveni 
direct în desfăşurarea operaţiunilor 
electorale.

Persoanele care doresc să se 
înscrie ca observator trebuie să nu fie 
implicate activ în campania electorală 

a unui partid sau candidat în aceste 
alegeri. Activitatea de observator 
este incompatibilă şi cu cea de 
candidat (chiar şi independent), 
delegat din partea unui partid politic, 
de operator de calculator sau de 
membru al unui birou electoral.

Înscrierea ca observator se face 
exclusiv online, prin platforma 
observatori.votcorect.ro. Cei 
interesaţi vor completa un formular 
în care vor furniza datele necesare 
acreditării. Echipa Vot Corect va 
verifica fiecare profil în parte înainte 
de a acorda acreditarea.

Activitatea nu este remunerată şi 
se bazează pe voluntariat.

‘’Perioada de înscrieri este 
deschisă începând de joi şi se încheie 
astfel: pentru primul tur al alegerilor 
prezidenţiale - ţară şi străinătate: 
15 noiembrie, inclusiv; pentru 
parlamentare - ţară şi străinătate: 15 
noiembrie, inclusiv; pentru al doilea 
tur al alegerilor prezidenţiale - ţară şi 
străinătate: 28 noiembrie - doar dacă 
nu v-aţi înscris înaintea primului tur 
de scrutin’’, precizează sursa citată.

Acreditarea pentru primul tur 
este valabilă şi pentru al doilea tur al 
alegerilor prezidenţiale.

Cei interesaţi se pot înscrie pentru 
prezidenţiale, pentru parlamentare 
sau pentru ambele tipuri de alegeri.

La alegerile din iunie 2024, 
partenerii au acreditat peste 800 de 
observatori în ţară şi în străinătate, 
care au monitorizat deschiderea 
secţiilor de votare, procesul de 
votare, numărarea voturilor şi 
raportarea rezultatelor, asigurându-
se că toate aceste etape respectă 
legea şi standardele electorale. 

Secretariatul General al 
Guvernului centralizează 
informaţiile privind pagubele 
produse de inundaţii, în vederea 
accesării Fondului de Solidaritate 
al Uniunii Europene, a anunţat, 
miercuri, purtătorul de cuvânt al 
Executivului, Mihai Constantin.

“Guvernul a analizat posibilitatea 
accesării Fondului de Solidaritate 
al UE, în completarea eforturilor 
naţionale de gestionare a 
dezastrelor produse de inundaţiile 
în săptămânile recente. Au fost 
evaluate măsurile necesare pentru 
ca cererea de asistenţă financiară 
prin acest instrument de sprijin post-
dezastre să fie transmisă în termenul 
prevăzut de cel mult 12 săptămâni 
de la data primelor pagube produse. 
Pentru ca această solicitare să fie 
depusă, este nevoie ca pagubele să 
fie centralizate de către Secretariatul 
General al Guvernului şi această 
procedură se află în desfăşurare”, a 
spus Constantin, într-o conferinţă de 

presă, la Palatul Victoria.
Din 2005 până în prezent, 

România a beneficiat de opt granturi 
de sprijin din Fondul de Solidaritate 
al Uniunii Europene, în valoare totală 
de 141 milioane de euro.

Premierul Marcel Ciolacu a 
solicitat, miercuri, autorităţilor 
implicate în evaluarea pagubelor 
produse de inundaţii să finalizeze 
rapid centralizarea datelor, astfel 
încât România să poată accesa cele 
1,5 miliarde de euro alocate deja din 
Fondul European de Solidaritate.

“Trebuie să transmitem la timp 
cererea de asistenţă financiară 
Comisiei Europene, fiindcă avem 
deja alocaţi 1,5 miliarde de euro. 
Evaluarea pagubelor este esenţială 
şi cer tuturor autorităţilor implicate 
să finalizeze rapid centralizarea 
datelor. Vreau să avem săptămânal 
o informare clară, ca ne încadrăm 
în termenul final de 1 noiembrie”, 
a declarat Ciolacu, la începutul 
reuniunii Cabinetului. 

Lidia Onofrei (MS): S-au făcut 
eforturi pentru a primi din POS şi 

fonduri pentru genetică

Rafila spune că rezultatele cercetării 
în domeniul medical trebuie să fie 

puse în practică

Alegeri 2024 / Coaliţia 
VotCorect lansează campania 
de înscrieri pentru observatori 

electorali la prezidenţiale şi 
parlamentare

Secretariatul General al 
Guvernului centralizează 

pagubele produse de inundaţii, 
în vederea accesării Fondului 

de Solidaritate al UE

Cererea de gaze naturale pe plan mondial va atinge un 
nivel record anul viitor, în condiţiile în care se intensifică 
concurenţa între Asia şi Europa pentru combustibilii 
transportaţi pe mare, se arată într-un raport publicat joi 
de Agenţia Internaţională a Energiei (IEA), transmite 
Bloomberg.

După un declin al importurilor în acest an, Europa 
va avea nevoie de o cantitate mai mare de gaze naturale 
lichefiate (GNL) în 2025, ceea ce va duce la o restrângere 
a cantităţii disponibile pe piaţă şi la diferenţe de preţ cu 
Asia, susţine organizaţia cu sediul la Paris.

“Aprovizionarea cu gaze naturale rămâne limitată, 
incertitudinile afectând perspectivele pentru 2025”, 
avertizează IEA.

Estimările Agenţiei sugerează că va urma un alt an 
dificil pentru Europa, unde consumatorii încă sunt afectaţi 
de preţurile ridicate. Deşi în regiune preţurile la gaze au 
scăzut semnificativ, de la vârful crizei din 2022, ele încă 
sunt mai ridicate decât nivelul mediu înregistrat anterior. 
Extinderea riscurilor geopolitice - de la războiul din 

Ucraina la escaladarea conflictului din Orientul Mijlociu 
- a sprijinit creşterea preţurilor şi volatilitatea de pe piaţă.

Consumul de gaze în Europa ar putea scădea cu 2% 
anul acesta, comparativ cu 2023, conform previziunilor 
IEA. În industrie, cererea s-a redresat, dar rămâne sub 
nivelul de dinaintea crizei, în timp ce folosirea gazelor în 
sectorul energiei continuă să scadă, datorită boom-ului 
regenerabilelor.

În 2025, cererea pe continent ar putea creştere cu 1%, 
previzionează IEA. Dacă fluxurile de gaze ruseşti via 
Ucraina sunt oprite anul viitor, atunci Europa va avea 
nevoie de o cantitate mai mare de gaze naturale lichefiate.

Pe plan global, consumul de gaze va atinge anul acesta 
un nivel record, tendinţa se va păstra şi în 2025, Asia 
rămânând principalul motor al creşterii, susţine IEA.

Agenţia Internaţională a Energiei este principalul 
organism de consiliere pe probleme energetice al celor 
mai dezvoltate 29 de state. Agenţia a fost înfiinţată ca 
răspuns la primul şoc petrolier din 1973 - 1974, pentru 
a coordona eliberarea de petrol din stocurile de rezervă.

IEA: Utilizarea gazelor naturale va atinge un 
nivel record anul viitor
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Preşedintele american Joe 
Biden a declarat joi că nu crede 
că va exista “un război total” în 
Orientul Mijlociu, o regiune unde 
situaţia stă să explodeze pe fondul 
ofensivei Israelului în Fâşia Gaza şi 
în Liban şi al escaladării tensiunilor 
între SUA, aliatul statului israelian, 
şi Iran, potrivit Reuters.

Joe Biden consideră că un astfel 
de război poate fi evitat, dar că 
trebuie să se facă mai mult pentru 
aceasta.

Întrebat cât de încrezător este că 
un astfel de război poate fi evitat, 
el a făcut o pauză şi le-a spus apoi 
jurnaliştilor: “Cât de siguri sunteţi 
că nu va ploua? Uitaţi, nu cred 
că va fi un război total. Cred că îl 
putem evita”.

“Dar mai sunt încă multe de 
făcut, multe de făcut”, a adăugat 
preşedintele Biden.

Când a fost întrebat dacă ar 
trimite trupe americane pentru 
a ajuta Israelul, el a răspuns: “Am 
ajutat deja Israelul. Vom proteja 
Israelul!”.

În timp ce SUA, Uniunea 
Europeană şi alţi aliaţi au cerut 
o încetare imediată a focului de 
21 de zile în conflictul între Israel 
şi gruparea şiită proiraniană 
Hezbollah, Biden a declarat că 
Statele Unite discută cu Israelul 
opţiunile de răspuns ale acestuia 
la atacul de marţi al Teheranului, 
între care lovirea de către Israel a 

instalaţiilor petroliere iraniene.
“Discutăm despre asta”, le-a 

spus Biden reporterilor.
Comentariile sale au contribuit 

la creşterea preţurilor petrolului 
la nivel mondial, iar tensiunile 
din Orientul Mijlociu au sporit 
temerile cu privire la posibilele 
întreruperi în aprovizionare, 
notează Reuters.

Cu toate acestea, Biden a 
adăugat: “Nu se va întâmpla nimic 
astăzi”. Întrebat ulterior dacă 
îndeamnă Israelul să nu atace 
instalaţiile petroliere ale Iranului, 
Biden a spus că nu va negocia în 
public.

În urmă cu o zi, preşedintele 
american subliniase că nu va 
sprijini niciun atac israelian asupra 
siturilor nucleare iraniene.

Israelul are “o mulţime de 
opţiuni” de represalii şi va arăta 
Teheranului forţa sa “în curând”, a 
afirmat joi ambasadorul israelian 
la Naţiunile Unite, Danny Danon, 
într-o declaraţie pentru CNN.

În acest context, un oficial 
american a declarat, sub rezerva 
anonimatului, că Washingtonul nu 
crede că Israelul a decis încă cum 
să răspundă Iranului la atacul cu 
rachete balistice de marţi.

Situaţia din regiune a intrat 
pe o spirală a escaladării după 
atacul fără precedent comis 
la 7 octombrie anul trecut de 
comandouri ale grupării islamiste 

palestiniene Hamas, care au 
pătruns în comunităţi din sudul 
Israelului unde au ucis 1.200 de 
persoane şi au luat ostatice alte 
250.

Riposta Israelului a venit sub 
forma ofensivei în Fâşia Gaza, 
guvernată de Hamas, unde 
bombardamentele israeliene au 
ucis peste 41.000 de palestinieni, 
potrivit Ministerului Sănătăţii 
din guvernul Hamas, au dus la 
strămutarea întregii populaţii 
din enclavă, au provocat o criză 
umanitară şi au dus la acuzaţii de 
genocid pe care Israelul le neagă.

De atunci, tirurile 
transfrontaliere între gruparea 
şiită Hezbollah şi Israel au devenit 
aproape cotidiene, determinând 
strămutarea populaţiei de ambele 
părţi ale graniţei, iar miliţiile 
houthi din Yemen au început 
să lanseze tiruri cu rachete atât 
asupra teritoriului israelian, cât şi 
asupra navelor comerciale având 
legătură cu Israelul în Marea 
Roşie. Atât Hezbollah, cât şi houthi 
susţin că atacă Israelul în semn de 
solidaritate cu Hamas.

Situaţia s-a degradat şi mai mult 
după eliminarea de către Israel 
a mai multor lideri de la vârful 
grupărilor Hamas şi Hezbollah, 
aliate ale Iranului, inamicul său 
declarat.

Italia intenţionează să majoreze 
impozitele companiilor care au avut 
cele mai mari beneficii de pe urma 
turbulenţelor economice din ultimii 
ani, pentru a reduce deficitul bugetar, 
a anunţat joi ministrul de Finanţe, 
Giancarlo Giorgetti, transmite 
Bloomberg.

“Analizăm noi impozite care 
se vor aplica firmelor din anumite 
industrii”, a declarat Giorgetti, fără a 
oferi detalii suplimentare. După acest 
anunţ indicele principal al Bursei de 
la Milano a scăzut cu 1,5%.

Oficialul în vârstă de 57 de ani 
încearcă să convingă directorii din 
Italia să accepte planurile lui fără a 
provoca reacţii publice ostile. În vara 
anului trecut, planul de a impune o 
taxă de 40% pe profiturile excesive 
ale băncilor a dus la turbulenţe 
în sectorul financiar din Italia. 
Ulterior, Guvernul a revizuit taxa, 
dând creditorilor posibilitatea de a 
opta pentru consolidarea rezervelor 
interne de capital, în loc să plătească 
taxa. Atunci, Giorgetti a promis că 
nu va repeta o astfel de greşeală.

“Vom aproba un buget care va 
necesita sacrificii din partea tuturor, 
ceea ce înseamnă impozitarea 
profiturilor suplimentare. Înseamnă 
taxarea profiturilor şi a veniturilor, şi 
este un efort pe care trebuie să-l facă 
întreaga ţară, atât persoanele fizice, 

cât şi IMM-urile şi marile companii”, 
a declarat ministrul de Finanţe 
pentru Bloomberg.

Giancarlo Giorgetti lucrează la 
finanţarea pachetului fiscal pentru 
2025, în valoare de aproximativ 25 
miliarde de euro, iar până acum doar 
o jumătate din sumă este disponibilă. 
În acelaşi timp, Italia are ca obiectiv 
reducerea deficitului bugetar sub 
3% din PIB în 2026, de la un nivel 
estimat la 3,8% din PIB anul acesta. 
Italia, Franţa, Belgia, Ungaria, Malta, 
Polonia şi Slovacia sunt statele 
membre ale UE care au intrat în 
procedura de deficit excesiv (PDE) 
şi trebuie să-şi reducă cheltuielile 
publice, a anunţat în iunie Comisia 
Europeană. De asemenea, Executivul 
comunitar a demarat proceduri 
disciplinare contra Italiei, Franţei şi a 
altor cinci ţări membre UE pentru că 
au încălcat reglementările UE legate 
de nivelul datoriei.

De asemenea, Giorgetti 
şi-a declarat sprijinul faţă de 
angajamentul Italiei de a menţine 
stabilitatea finanţelor publice şi a 
confirmat că Executivul estimează 
în acest an un avans al economiei de 
1%.

“Cred că este fundamentală 
credibilitatea, şi acest Guvern trebuie 
să dea un mesaj de credibilitate. 
Facem ceea ce promitem, şi cred 

că faptele sunt o dovadă”, a declarat 
ministrul de Finanţe.

Problemele lui Giorgetti sunt 
agravate de faptul că premierul 
Giorgia Meloni s-a angajat să reducă 
anul viitor impozitele pe salarii şi să 
menţină subvenţiile pentru familiile 
cu venituri mai scăzute. Premierul a 
insistat că firmele care au beneficiat 
de pe urma dobânzilor ridicate - o 
aluzie clară la bănci - ar trebui să aibă 
contribuţii mai ridicate la finanţele 
publice.

Dar Giorgetti susţine că nu doar 
băncile vor plăti contribuţii conform 
noului său plan. Industria de apărare 
a înregistrat, de asemenea, profituri 
ridicate, în acest caz ca rezultat al 
războiului din Ucraina, a declarat 
ministrul de Finanţe, subliniind că 
orice măsuri vor respecta Constituţia 
Italiei. “Va fi o solicitare generală 
pentru ca toţi să contribuie, nu doar 
băncile. Va fi rezonabilă şi raţională”, 
a dat asigurări Giorgetti.

Nu este prima dată când 
Guvernul italian nu îşi atinge ţinta 
iniţială privind taxele strânse de la 
companii. Fostul Guvern condus de 
Mario Draghi a strâns doar 500 de 
milioane de euro de pe urma unei 
taxe pe profiturile excepţionale ale 
companiilor din energie, în condiţiile 
în care iniţial miza pe 10 miliarde de 
euro.

Germania sărbătoreşte joi 
34 de ani de la reunificare, cu 
decalaje economice care încă 
persistă între partea de Est 
şi cea de Vest şi cu o creştere 
a popularităţii partidelor 
naţionaliste şi de extremă 
dreapta ce îngrijorează în 
perspectiva alegerilor legislative 
din septembrie anul viitor 
formaţiunile pro-europene, atât 
cele reprezentate de coaliţia 
cancelarului Olaf Scholz cât şi 
cele din opoziţia de dreapta sau 
de stânga.

“Unificarea va fi complet 
desăvârşită numai atunci când 
situaţia din Est va fi la fel ca 
în Vest”, a spus Scholz într-un 
discurs susţinut la Teatrul de 
Stat Mecklemburg, în oraşul 
Schwerin, relatează agenţia 
EFE. Nerealizarea acestui 
obiectiv “creează resentimente şi 
frustrare”, a admis în continuare 
cancelarul social-democrat, 
referindu-se la promisiunea care 
a stat în 1990 la baza reunificării 
Republicii Federale Germane 
(RFG) şi a Republicii Democrate 
Germane (RDG), aceea că 
în numai câţiva ani cetăţenii 
germani din Est urmau să atingă 
aceleaşi standarde economice şi 
sociale cu cei din Vest.

Pe lângă neatingerea acestui 
deziderat, atmosfera festivă 
a împlinirii a 34 de ani de la 
reunificarea condusă la acea 
vreme de fostul cancelar Helmut 
Kohl a fost umbrită în special 
de preocuparea partidelor 
progresiste pro-europene 
faţă de creşterea popularităţii 
formaţiunii de extremă dreapta 
Alternativa pentru Germania 
(AfD) şi a celei de stânga 
nou create Alianţa Sahra 
Wagenknecht (BSW). Deşi au 
ideologii economice opuse, 
aceste două formaţiuni au o 
orientare social conservatoare 
şi naţionalistă, împărtăşind 
aceleaşi abordări suveraniste şi 
eurosceptice, împotriva migraţiei 
ilegale şi împotriva comunităţii 
LGBT, fiind de asemenea ostile 
ajutorului oferit Ucrainei în 
războiul cu Rusia.

Rezultatele acestor partide 
la recentele alegeri regionale 
în landurile estice Turingia, 
Saxonia şi Brandenburg şi 
de asemenea la alegerile 
europarlamentare din 
iunie au alertat coaliţia lui 
Scholz. Alternativa pentru 
Germania (AfD) s-a clasat la 
europarlamentare pe locul doi, 
cu 15,9% din voturi, în urma 
Uniunii Creştin-Democrate/
Uniunii Creştin-Sociale (CDU/
CSU), dar înaintea tuturor 
celor trei formaţiuni din actuala 
coaliţie de guvernare de la 

Berlin, respectiv Partidul Social-
Democrat (SPD) al cancelarului 
Scholz, Partidul Liber-
Democrat (FDP) al ministrului 
de finanţe Christian Lindner 
şi Verzii titularei Externelor, 
Annalena Baerbock. Alianţa 
Sahra Wagenknecht (BSW), 
formaţiune scindată din cea 
de stânga Die Linke, a obţinut 
la scrutinul din iunie 6,2%, un 
procent mic, dar semnificativ 
pentru un partid recent creat.

În faţa acestei îngrijorări, 
parlamentari din toate 
formaţiunile pro-europene, 
respectiv cele trei ale coaliţiei 
de guvernare, plus opoziţia de 
dreapta CDU/CSU şi cea de 
stânga Die Linke, pregătesc o 
moţiune care ar iniţia procesul 
de scoatere în afara legii a 
partidului AfD, aflat deja sub 
supravegherea serviciului 
german de informaţii interne 
(Oficiul pentru Protecţia 
Constituţiei), care l-a clasificat 
drept partid suspectat de 
extremism.

Dar cancelarul Scholz s-a 
arătat însă sceptic asupra acestui 
demers, care în etapa finală 
presupune o decizie a Curţii 
Constituţionale. Or, precedentele 
în cazuri similare, care au mai 
existat şi faţă de alte partide, nu 
sunt favorabile. Prin urmare, 
acest proces trebuie pregătit 
cu multă atenţie, “de aceea el 
nu este acum la ordinea zilei”, 
a declarat Scholz, adăugând că 
există în prezent lucruri mai 
importante de soluţionat decât 
scoaterea AfD în afara legii.

În schimb, în discursul său 
de joi, el a lansat critici la adresa 
formaţiunilor naţionaliste. “Nu 
doar în Germania de Est avem 
alegeri în care uneori până la o 
treime dintre votanţi optează 
pentru o politică naţională 
radicală şi autoritară”, a subliniat 
Scholz, citat de agenţia DPA, 
făcând referire la creştere 
popularităţii partidelor anti-
sistem pe ansamblul Germaniei.

Populiştii care se împotrivesc 
democraţiei liberale aduc 
prejudicii întregii ţări, economiei 
şi reputaţiei sale globale şi “va fi 
mult de lucru pentru a inversa 
această evoluţie”, a susţinut 
cancelarul federal. Totuşi, 
el a apreciat că majoritatea 
covârşitoare a cetăţenilor 
germani, cei care nu votează 
cu partidele naţionaliste, “sunt 
oameni rezonabili şi decenţi”, ei 
reprezentând un grup mult mai 
numeros decât cel al radicalilor 
aflaţi la periferia societăţii. 
“Acesta este un lucru care ne 
uneşte astăzi, de Ziua Unităţii 
Germane”, a concluzionat 
cancelarul Olaf Scholz.

Preşedintele american Joe Biden 
nu crede într-un ‘’război total’’ în 

Orientul Mijlociu

Italia vrea să impoziteze mai mult 
companiile profitabile, pentru a 

reduce deficitul bugetar

Germania sărbătoreşte 34 
de ani de la reunificare, cu 

decalaje economice între Est şi 
Vest şi creşterea popularităţii 

partidelor anti-sistem
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- Anunţ public privind depunerea solicitării de emitere a acordului 
de mediu - UAT Comuna Călinești, județul Teleorman, anunţă 
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sediul Agenției pentru Protecția Mediului Teleorman.
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Principalele subiecte care i-au 
motivat pe cetăţenii români să 
voteze la alegerile europene din luna 
iunie sunt situaţia economică (45%) 
şi creşterea preţurilor şi a costului 
vieţii (44%), potrivit unui sondaj 
Eurobarometru dat publicităţii 
joi de Parlamentul European, 
care îi plasează pe români peste 
media Celor 27 în ceea ce priveşte 
optimismul referitor la viitorul UE 
(68% faţă de 65%).

Alte subiecte importante care 
i-au motivat pe români să voteze 
sunt protecţia socială, bunăstarea şi 
accesul la asistenţă medicală (32%, 
faţă de doar 24% media UE), situaţia 
internaţională (30%), democraţia 
şi statul de drept (27%), respectiv 
apărarea şi securitatea (27%, aproape 
similar cu media UE de 28%).

În ceea ce priveşte principalii 
motivatori pentru participarea la 
vot, situaţia este aproape similară la 
nivelul general al UE, unde creşterea 
preţurilor şi a costului vieţii (42% ) 
şi situaţia economică (41%) au fost 
principalele preocupări. O treime 
dintre alegătorii din cele 27 de state 
membre (34%) spun că situaţia 
internaţională a fost un subiect 
care i-a încurajat să voteze, în timp 
ce o proporţie aproape similară 
menţionează apărarea democraţiei şi 
a statului de drept (32%).

Cei care nu au votat spun, de 
asemenea, că situaţia economică 
(36% media UE, 41% în România) 
şi costul vieţii (46% identic media 
UE şi România) i-ar fi putut motiva 
să participe la alegeri. În cazul 
respondenţilor din România, 
protecţia socială, bunăstarea 
şi accesul la asistenţă medicală 
reprezintă pentru 35% dintre 
aceştia un subiect care i-ar fi putut 
motiva să meargă la vot, urmat de 
apărare şi securitate (24%) şi situaţia 
internaţională (21%).

“În luna iunie, cetăţenii din 
întreaga Europă şi-au făcut auzită 
vocea, în condiţiile în care am asistat 
la cea mai mare participare la alegerile 
pentru Parlamentul European din 
ultimii 30 de ani. Cetăţenii ne-au 
dat mandat să acţionăm, să oferim 
răspunsuri şi soluţii benefice în viaţa 
lor de zi cu zi. Parlamentul îşi va 
onora promisiunile. În următoarele 
săptămâni, vom examina noua 
Comisie Europeană pentru a 
ne asigura că aceasta va aborda 
aspectele care reprezintă o prioritate 

pentru cetăţeni: costul vieţii, starea 
economiei noastre, democraţia, statul 
de drept, migraţia şi securitatea”, 
a declarat preşedinta PE, Roberta 
Metsola, citată într-un comunicat 
al instituţiei, comentând rezultatele 
sondajului Eurobarometru.

“Parlamentul European va 
continua să depună eforturi pentru 
ca vocea cetăţenilor să conteze în 
UE”, a dat ea asigurări.

Românii, mai optimişti decât 
media UE în privinţa viitorului 
blocului comunitar

Sprijinul pentru UE rămâne 
ridicat, în pofida problemelor 
economice. Rezultatele sondajului 
indică faptul că 65% dintre cetăţenii 
europeni sunt optimişti cu privire 
la viitorul UE. Procentul cetăţenilor 
români optimişti cu privire la viitorul 
UE este mai mare decât media 
europeană (68%) şi în creştere cu 7 
puncte procentuale faţă de anteriorul 
sondaj din februarie-martie 2024. La 
nivel UE27, cetăţenii continuă să aibă 
o impresie pozitivă despre UE - 48%, 
doar 16% declarând că au o imagine 
negativă. În România, 52% dintre 
respondenţii susţin că au o imagine 
pozitivă despre UE, în creştere cu 2 
puncte procentuale faţă de sondajul 
anterior, şi doar 11% au o imagine 
negativă, în scădere cu 5 puncte 
procentuale faţă de precedentul 
sondaj.

Aderarea la UE este, de asemenea, 
privită într-o lumină favorabilă. 
Şapte din zece europeni (70% media 
UE) consideră că ţara lor a beneficiat 
de pe urma apartenenţei la UE, cifră 
care a rămas stabilă în ultimii ani. 
De asemenea, 70% dintre cetăţenii 
români participanţi la sondaj 
consideră că ţara lor a avut beneficii 
de pe urma statutului de membru 
al UE, în creştere cu 5 puncte 
procentuale faţă de sondajul realizat 
în februarie/martie 2024, înainte de 
alegerile europene. În ansamblul 
UE există patru motive principale 
pentru care calitatea de membru este 
considerată benefică: intensificarea 
cooperării dintre statele membre 
(36%), protejarea păcii şi consolidarea 
securităţii (32%), contribuţia UE la 
creşterea economică (28%) şi crearea 
de noi oportunităţi de muncă (24%).

Pentru respondenţii din România, 
primele patru motive pentru care 
statutul de membru al UE este 
considerat benefic sunt: crearea de 
noi oportunităţi de muncă (37%), 

protejarea păcii şi consolidarea 
securităţii (26%), intensificarea 
cooperării dintre statele membre 
(24%), contribuţia UE la creşterea 
economică (24%).

Încrederea în democraţia 
parlamentară europeană este 
deosebit de ridicată la începutul celei 
de-a zecea legislaturi a PE, relevă 
comunicatul legislativului comunitar. 
Nu mai puţin de 42% dintre cetăţenii 
europeni (53% dintre cetăţenii 
români) au o imagine pozitivă despre 
Parlamentul European - cel mai bun 
rezultat înregistrat vreodată pentru 
acest indicator.

Europenii şi-au confirmat 
sprijinul pentru democraţia UE la 
alegerile europene din iunie anul 
trecut. Prezenţa la vot a fost de 
50,74% la nivelul UE (52,40% în 
România), cea mai mare din ultimii 
30 de ani şi similară cu cea din 2019. 
Aceasta a crescut în 16 din cele 
27 de ţări, inclusiv în România, în 
comparaţie cu alegerile europene din 
2019. Faptul că votul contează este 
confirmat şi de 56% dintre cetăţenii 
UE (50% în România), care sunt de 
acord că vocea lor contează în UE - 
la nivelul UE rezultatul reprezintă o 
creştere de opt puncte procentuale 
faţă de februarie/martie 2024 (48%).

Principalul criteriu în alegerea 
de către români a partidului votat la 
alegerile europene - obişnuinţa

Analiza acestui sondaj 
postelectoral sugerează, de 
asemenea, că votul la alegerile 
europene devine un obicei pentru 
mulţi cetăţeni. Când au fost întrebaţi 
de ce au votat, 46% dintre alegătorii 
europeni au răspuns că o fac 
întotdeauna (35% în România), în 
timp ce 42% au spus că este datoria 
lor ca cetăţeni (31% în Romania), iar 
20% dintre respondenţii din UE au 
afirmat că doresc să sprijine partidul 
politic de care se simt apropiaţi (21% 
în România).

Decizia cu privire la cine să voteze 
la alegerile europene din 2024 s-a 
bazat în principal pe cât de apropiate 
au fost propunerile partidelor 
de ideile şi valorile alegătorilor. 
Propunerile unui anumit partid 
pe teme europene au fost cel mai 
frecvent motiv pentru a fi selectate la 
vot, invocat de 47% dintre alegătorii 
europeni (+4 puncte procentuale faţă 
de 2019).

Ministerul Finanţelor (MF) a 
împrumutat, joi, peste 1,420 miliarde 
de lei de la bănci, prin două emisiuni 
de obligaţiuni de stat, potrivit datelor 
publicate de Banca Naţională a 
României (BNR).

Ministerul a atras 906,2 milioane 
de lei printr-o emisiune de obligaţiuni 
cu o maturitate reziduală la 16 luni şi 
un randament mediu de 6,02% pe an. 
Valoarea nominală a emisiunii a fost 
de 700 de milioane de lei, iar băncile 
au subscris peste 1,461 miliarde de 
lei.

Vineri este programată o licitaţie 
suplimentară prin care statul vrea 

să atragă încă 105 de milioane de 
lei la randamentul stabilit joi pentru 
obligaţiuni.

De asemenea, MF a împrumutat 
514 milioane de lei printr-o emisiune 
de obligaţiuni cu maturitatea la 89 
luni, la un randament mediu de 
6,63% pe an. Valoarea nominală a 
emisiunii a fost de 500 de milioane 
de lei, iar băncile au subscris 869 
milioane lei.

Vineri este programată o licitaţie 
suplimentară prin care statul vrea să 
atragă încă 75 de milioane de lei la 
randamentul stabilit joi.

Ministerul Finanţelor (MF) 

a planificat, în luna octombrie 
2024, împrumuturi de la băncile 
comerciale în valoare de 5,7 miliarde 
de lei, la care se poate adăuga 
suma de 705 milioane de lei prin 
sesiuni suplimentare de oferte 
necompetitive, aferente licitaţiilor de 
obligaţiuni.

Suma totală, de 6,405 miliarde 
de lei, este cu 730 milioane de lei 
mai mare faţă de cea care a fost 
programată în septembrie 2024, 
de 5,675 miliarde de lei, şi va fi 
destinată refinanţării datoriei publice 
şi finanţării deficitului bugetului de 
stat.
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Timp de trei zile, în perioada 
1 - 3 noiembrie, campusul 
Politehnicii din Bucureşti se 
va transforma într-un hub 
tehnologic unde vor fi expuşi 
sute de roboţi şi tehnologii de 
ultimă generaţie, la cel mai mare 
festival de robotică din Europa - 
ROBOFEST.

“Politehnica Bucureşti te 
invită să descoperi viitorul la unul 
dintre cele mai mari şi inovatoare 
evenimente dedicate roboticii, 
industriei 4.0, automatizării 
şi inteligenţei artificiale. În 
perioada 1-3 Noiembrie 2024 te 
aşteptăm la cea de-a III-a ediţie a 
ROBOFEST, cel mai mare festival 
de robotică din Europa! Timp de 
trei zile, campusul Politehnica 
Bucureşti se va transforma într-

un hub tehnologic unde sute de 
roboţi şi tehnologii de ultimă 
generaţie îşi vor da întâlnire”, 
informează organizatorii.

În cadrul ROBOFEST se vor 
desfăşura ROBOCHALLENGE 
- cel mai mare concurs 
internaţional de robotică din 
Europa, ajuns la ediţia a XV-a, 
care cuprinde 18 probe şi este 
deschis elevilor, studenţilor şi 
absolvenţilor pasionaţi de roboţi 
autonomi şi QUBE2SPACE 
- prima competiţie mondială 
de PocketQube-uri, dedicată 
liceenilor, organizată de echipa 
2SPACE - singura echipă de 
studenţi din România care 
proiectează şi lansează rachete 
pentru competiţii internaţionale. 

Sondaj Eurobarometru: Costul vieţii 
şi situaţia economică, principalele 
preocupări ale românilor care au 

votat la alegerile europene

Ministerul Finanţelor a împrumutat, joi, peste 
1,4 miliarde de lei de la bănci

Politehnica Bucureşti va găzdui 
ROBOFEST - cel mai mare 

festival de robotică

Anunț prealabil privind 
afișarea publică a 

documentelor tehnice ale 
cadastrului
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Antrenorul echipei elene PAOK 
Salonic, Răzvan Lucescu, a afirmat, 
la finalul partidei cu FCSB, pierdută 
pe teren propriu cu scorul de 0-1, 
în Europa League, că în fotbal 
există perioade în care o formaţie 
orice ar face nu reuşeşte să câştige.

“Avem şi noi partea noastră 
de vină. Nu vreau să intru în prea 
multe discuţii şi analize. Pe de altă 
parte, din experienţa mea, sunt 
astfel de perioade, în care orice ai 
face nu reuşeşti să câştigi, şi invers, 
la cea mai mică greşeală pe care o 
faci, primeşti gol. Aşa s-a întâmplat 
şi duminică, şi meciul de astăzi a 
fost asemănător. Un gol marcat 
în prima repriză de către noi ar 
fi însemnat cu totul şi cu totul 
altceva. Probabil că în momentul 
de faţă jucăm cu prea mare dorinţă 
de a reuşi, pentru că nu am fost 
capabili să marcăm, aşa cum s-a 
întâmplat în toate aceste meciuri, 
presiunea pe jucători creşte şi de 
aici apar ratările. Nu ne rămâne 

nimic altceva de făcut decât să 
luptăm”, a declarat Lucescu la 
DigiSport.

Tehnicianul român crede că 
formaţie sale îi lipseşte şi norocul 
de a înscrie în astfel de partide.

“Asta este viaţa noastră, meseria 
noastră, trebuie să trecem la luptă. 
Avem şi noi multe de schimbat, 
dar avem şi mulţi jucători noi 
aduşi în această vară şi toate aceste 
elemente nu sunt bine închegate 
şi puse la punct. Nu există acea 
convingere unul în celălalt. Noi 
trebuie să ne luptăm ca să trecem 
peste astfel de momente. Lipseşte 
şi norocul, poate că în altă 
perioadă am fost mai norocoşi. Am 
câştigat, am câştigat încrederea 
apoi, în fotbal eşti pus în situaţii 
total imprevizibile şi trebuie să 
reacţionezi. Acum suntem într-o 
astfel de situaţie, rămân la părerea 
că acolo în faţă nu reuşim să 
gestionăm foarte bine ceea ce ar 
trebui să facem, nu mai suntem atât 

de agresivi”, a mai spus Lucescu.
FCSB a obţinut o victorie mare 

cu echipa greacă PAOK Salonic, 
cu scorul de 1-0 (1-0), joi seara, 
pe Stadionul Toumba din Salonic, 
în etapa a doua a competiţiei de 
fotbal Europa League, deşi a jucat 
aproape o repriză în inferioritate 
numerică.

Aceasta este cea de-a doua 
victorie consecutivă în competiţie 
pentru FCSB, după 4-1 cu letonii 
de la RFS, săptămâna trecută, la 
Bucureşti. Campioana României 
le va mai întâlni în acest sezon de 
Europa League pe Glasgow Rangers 
(24 octombrie, în deplasare), FC 
Midtjylland (7 noiembrie, acasă), 
Olympiakos Pireu (28 noiembrie, 
acasă), Hoffenheim (12 decembrie, 
în deplasare), Qarabag (23 ianuarie, 
în deplasare) şi Manchester United 
(30 ianuarie, acasă).

PAOK a pierdut şi primul meci 
din competiţie, 1-3 cu Galatasaray, 
la Istanbul.

Preşedinte Federaţiei Române 
de Tenis, George Cosac, a declarat, 
joi, într-o conferinţă de presă 
organizată cu ocazia succeselor 
înregistrate la Campionatele 
Europene Under-18 şi Under-16, 
că performanţele juniorilor români 
sunt cu mult în faţa infrastructurii 
din ţară şi a investiţiilor în copii.

“Este o performanţă de 
excepţie pentru că este pentru 
prima oară în istoria Federaţiei 
Române de Tenis când băieţii 
domină Campionatele Europene 
de juniori. Pentru că Luca Preda 
este campion la simplu juniori 
mari (Under-18), iar Yannick 
Alexandrescou este campion la 
simplu juniori mici (Under-16). 
Deci aceste două competiţii au fost 
câştigate de sportivii români. Apoi, 
datorită şi celorlalte rezultate 
ale sportivilor noştri, România a 
încheiat Campionatele Europene 
de juniori pe locul 1 pe naţiuni la 
numărul de medalii. Iar asta într-
un an complicat în care Federaţia 
Română de Tenis nu a beneficiat de 
finanţarea de la Agenţia Naţională 
pentru Sport. Aşa că este o 
performanţă de excepţie care este 
cu mult în faţa infrastructurii şi 
a investiţiilor care se fac în copii. 
Eu sper doar ca şi aceşti copii cu 
performanţe excepţionale să poată 
beneficia de susţinerea pe care o 
au copiii de la celelalte discipline 
sportive. Pentru că acum aceşti 
copii de la tenis sunt finanţaţi în 
proporţie de 90% de părinţi, iar 
la celelalte discipline este exact 
invers, finanţarea vine în proporţie 
de 90% de la statul român”, a spus 
Cosac.

Prezent la conferinţa de presă, 
jucătorul Luca Preda, campion 
european la simplu şi dublu la 
Under-18, a declarat că turneul 
desfăşurat în Austria a fost unul 
dificil.

“Pentru mine la Europene 
condiţiile au fost grele, a fost frig, 
mingile lente, dar de la zi la zi am 
început să evoluez mai bine şi în 
final am reuşit să câştig turneul. 
Eu am jucat baschet până la 13 
ani, dar nu mi-a plăcut să dau vina 
pe coechipieri şi atunci am rămas 
la tenis, un sport individual”, a 
afirmat Preda.

Colegul său de la dublu, Ştefan 
Haită, a afirmat că este bucuros 
de parcursul de la Campionatele 
Europene U18, chiar dacă în proba 
de simplu nu a avut evoluţii reuşite. 
“Campionatul European a fost 
foarte important pentru mine, am 
reuşit să joc foarte bine la dublu, la 
simplu însă nu m-am descurcat la 
fel. Sunt însă fericit că am reuşit să 
câştig la dublu”, a spus el.

Diana Simionescu, 
vicecampioană europeană la 
dublu feminin Under-18, s-a arătat 
mulţumită de rezultatele obţinute 
anul acesta.

“Ediţia din acest an a 
Europenelor a fost una grea, cu 
sportivi buni din toate ţările, aşa 
că normal când ajungi acolo acest 
lucru te motivează să joci cât mai 
bine. Eu sunt fericită de rezultatele 
pe care le-am obţinut în acest 
an, mai ales că am şi urcat în 
clasament. Urmează pentru mine 
câteva turnee de juniori ITF şi pe 
final de an probabil voi juca câteva 
turnee de 15.000”, a explicat ea.

Yannick Theodor 
Alexandrescou, câştigător în 
proba de simplu masculin la 
Campionatele Europene Under-16 
din Italia, a afirmat că acest succes 
îl motivează pentru turneele 
viitoare.

“A fost o săptămână super reuşită 
pentru mine la Campionatele 
Europene, nu am pierdut niciun 
set. M-am simţit foarte bine, 
condiţiile de acolo m-au avantajat. 
Campionatul European este un 
turneu foarte important la orice 
sport. Eu am adus această medalie 
pentru România, la fel şi Luca 
Preda... trebuie să ne bucurăm 
amândoi pentru ce am reuşit. Am 
făcut un lucru minunat pentru 
ţara noastră, iar rezultatul mă 
motivează, mă face să trag şi mai 
tare la antrenamente. Până la urmă 
a fost doar un turneu de juniori la 
16 ani, nu trebuie să ne îmbătăm 
cu apă rece, mai este mult până 
sus”, a declarat jucătorul care a 
dezvăluit că şi-ar dori ca în viitor 
să câştige turneul Roland Garros.

România a cucerit la 
Campionatele Europene de juniori 
Under 18 din Austria două medalii 
de aur prin Luca Preda (simplu 
masculin) şi Ştefan Haită/Luca 
Preda (dublu masculin) şi una 
de argint prin Ruxandra Elena 
Bertea şi Diana Simionescu (dublu 
feminin).

La Campionatele Europene 
de juniori Under 16 din Italia, 
România a câştigat o medalie de 
aur prin Yannick Alexandrescou 
(simplu masculin) şi una de argint 
prin Maia Ilinca Burcescu şi Giulia 
Safina Popa (dublu feminin).

FCSB, Lazio, Lyon, Tottenham 
şi Anderlecht sunt singurele 
echipe cu punctaj maxim după 
două etape în competiţia de 
fotbal Europa League.

Dacă FCSB a câştigat 
la Salonic, 1-0 cu PAOK, 
Lazio a dispus de Nice (fără 
internaţionalul român de tineret 
Rareş Ilie) cu 4-1.

Lyon a câştigat cu acelaşi scor 
la Glasgow, cu Rangers, echipă la 
care e legitimat internaţionalul 
român Ianis Hagi (fără drept de 
joc în competiţie). Malick Fofana 
a fost omul meciului, cu o dublă 
şi două pase de gol, fructificate 
de Alexandre Lacazette.

Tottenham, fără Radu 
Drăguşin (suspendat după 
cartonaşul roşu încasat în prima 
etapă), a câştigat cu 2-1 la 
Budapesta, cu Ferencvaros.

Anderlecht a obţinut şi ea o 
victorie în deplasare, cu Real 
Sociedad (2-1).

FC Midtjylland, o viitoare 
adversară a campioanei 
României, s-a impus cu 2-0 în 
faţa formaţiei Maccabi Tel Aviv, 
meci jucat la Belgrad.

Olympiakos Pireu, 
deţinătoarea trofeului 
Conference League, pe care 
FCSB o va întâlni la Bucureşti, 
s-a impus la scor de forfait în 

faţa portughezilor de la Braga, 
3-0, prin golurile reuşite de 
Ayoub El Kaabi (45, 59) şi 
Santiago Hezze (53).

Hoffenheim, pe care 
bucureştenii o vor înfrunta în 
deplasare, a dispus cu 2-0 de 
Dinamo Kiev.

Qarabag, penultima adversară 
a roş-albaştrilor, a pierdut acasă 
cu Malmo FF (1-2).

Manchester United, pe care 
FCSB o va întâlni la Bucureşti în 
ultima etapă a fazei principale 
a competiţiei, a smuls egalul la 
Porto, 3-3.

‘’Diavolii roşii’’ au avut 
2-0, prin reuşitele lui Marcus 
Rashford (7) şi Rasmus Hoejlund 
(20), dar ‘’dragonii’’ au marcat 
apoi de trei ori la rând, prin 
Pepe (27) şi Samuel Omorodion 
(34, 50). United a egalat prin 
Harry Maguire (90+1), la zece 
minute după ce rămăsese în zece 
oameni, Bruno Fernandes fiind 
eliminat.

RFS, prima adversară a 
echipei FCSB, a ţinut-o în şah pe 
Galatasaray, 2-2, la Riga.

AS Roma, finlistă a 
competiţiei în 2023, a pierdut 
neaşteptat la Elfsborg, iar 
Fenerbahce, echipa antrenată 
de Jose Mourinho, a remizat în 
deplasare cu Twente, 1-1.

Gazdele Cupelor Mondiale 
de fotbal din 2030 şi 2034 
vor fi alese oficial cu prilejul 
Congresului virtual al FIFA din 
11 decembrie, a anunţat, joi, 
forul fotbalistic mondial, citat de 
DPA.

Procedura de vot a fost 
anunţat în cadrul Consiliului 
FIFA.

Ediţia din 2030 a Cupei 
Mondiale ar urma să aibă loc 
în Spania, Portugalia şi Maroc, 
după ce meciurile de deschidere 
vor fi găzduite de Argentina, 
Uruguay şi Paraguay, în onoarea 
împlinirii a 100 de ani de la 

prima Cupă Mondială (care a 
avut loc în Uruguay). Arabia 
Saudită este singura candidată 
pentru ediţia din 2034.

Ambele candidaturi trebuie 
să treacă procesul de evaluare 
al FIFA înainte de a fi supuse 
votului la congres, unde deciziile 
vor fi luate în bloc, precizează 
DPA.

Ultima ediţia Cupei Mondiale 
de fotbal a avut loc în Qatar şi 
a fost câştigată de Argentina. 
Ediţia din 2026, prima care va 
avea loc cu 48 de echipe, va fi 
găzduită în comun de Statele 
Unite, Mexic şi Canada.

Fotbal: Răzvan Lucescu (PAOK 
Salonic) - Sunt perioade în care 

orice ai face nu reuşeşti să câştigi

Fotbal: FCSB, Lazio, 
Lyon, Tottenham şi 

Anderlecht, singurele 
echipe cu punctaj 
maxim în Europa 

League

Fotbal: FIFA va alege 
gazdele Cupelor 

Mondiale din 2030 şi 
2034 pe 11 decembrie

Tenis: Cosac (FRT) - Performanţele 
juniorilor români sunt cu mult în faţa 
infrastructurii şi a investiţiilor în copii


